
Ficov SMER chce referendum o okupačnej
zmluve s USA, zorganizujú ho sami
- CZ24 News | 9. ledna 2022

SLOVENSKO: Minister obrany Jaroslav Naď a minister zahraničných vecí a európskych záležitostí
Ivan Korčok na tlačovej besede v polovici decembra 2021 vysvetlili, že dohoda upravuje právny
rámec pre posilnené partnerstvo a spoluprácu Slovenska s USA.

 

Opozičná strana Smer – sociálna demokracia (Smer-SD) plánuje zvolať mimoriadnu schôdzu
parlamentu, na ktorej chce prijať uznesenie Národnej rady SR (NR SR) o vyhlásení referenda, či
ľudia súhlasia s „umiestnením amerických základní na území Slovenskej republiky”. Ako na dnešnej
tlačovej konferencii informoval predseda Smeru-SD Robert Fico, mimoriadna schôdza by sa mala
uskutočniť ešte pred riadnou schôdzou NR SR, ktorá sa začína 1. februára. Pod zvolanie schôdze sa
okrem poslancov za stranu Smer-SD podpíšu aj nezaradení poslanci okolo Tomáša Tarabu.

 

Ako silná strana so zastúpením na celom Slovensku dokážeme petičnú akciu rozbehnúť
tak, že ktokoľvek ju môže podporiť a môže sa k nej pridať, budeme ju však organizovať
sami ako strana Smer-SD,” uviedol. Priznal, že predchádzajúca petícia za vypísanie
referenda o predčasných parlamentných voľbách, ktorá bola spoločnou aktivitou
viacerých strán i občianskeho sektora, bola “trochu ťažkopádna”.

 

„Nemáme inú možnosť len ísť cestou Ústavy SR, pretože tak závažné rozhodnutie, ako je
umiestnenie amerických základní na Slovensku, si vyžaduje súhlas ľudu,” uviedol Fico.
Ak parlament neschváli program tejto mimoriadnej schôdze, tak Smer-SD podľa jeho slov
požiada predsedu parlamentu, aby tento bod zaradil do programu februárovej schôdze.
„Ak koalícia neschváli ani to, tak 1. februára spustíme petičnú akciu po celom Slovensku
za účelom vyhlásenia referenda. Táto zmluva je totiž nad rámec akýchkoľvek povinností
Slovenskej republiky,” dodal šéf Smeru-SD.
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Minister obrany Jaroslav Naď (OĽaNO) a minister zahraničných vecí a európskych záležitostí Ivan
Korčok (nom. SaS) na tlačovej besede v polovici decembra 2021 vysvetlili, že dohoda upravuje
právny rámec pre posilnené partnerstvo a spoluprácu Slovenska s USA. Poukázali na to, že podobnú
dohodu má podpísanú 23 z 30 členských krajín NATO. Slovensko viedlo rokovania o obrannej
spolupráci s USA od roku 2018.

V predošlej vláde ju však blokovala Slovenská národná strana. Ministri vtedy zdôraznili, že dohoda
vytvára predpoklad pre čerpanie investícií na vojenskú infraštruktúru. USA by malo na Slovensku
investovať 100 miliónov amerických dolárov do infraštruktúry. Naď konkretizoval, že tieto peniaze by
mohli byť použité na rekonštrukciu vojenských letísk Sliač a Malacky, pričom by sa Slovensko
nevzdalo vlastníctva týchto objektov.

Teraz mimoparlamentná SNS uviedla k téme, že petíciu podporí, jej organizovanie by malo však byť
spoločnou aktivitou Smeru, Hlasu a SNS.

Hlas-SD nevidí dôvod rozhodovať o zmluve s USA v referende
Mimoparlamentná strana Hlas-SD nevidí dôvod rozhodovať o zmluve týkajúcej sa obrannej
spolupráce medzi SR a USA (DCA) v referende. “Je to úloha politikov a ústavných orgánov, aby
takúto zmluvu vyrokovali v prospech Slovenskej republiky a nezaťažovali ňou občanov,” oznámila
názor strany hovorkyňa Hlasu-SD Patrícia Medveď Macíková. Pripomenula zároveň, že Hlas zmluvu v
súčasnej podobe nepodporí.

“Pri téme referenda bude Hlas neustále pripomínať, že je stále na stole 600.000 právoplatných
podpisov ľudí žiadajúcich vypísanie referenda o predčasných voľbách. To je dnes zásadná úloha celej
politickej scény, aby sa zmenou ústavy vrátila ľuďom do rúk moc rozhodovať o svojej vláde,” dodala.

 

Zdroj: SITA / TASR


